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19 września gościem naszej redakcji był ks. Jan Kuczyński, proboszcz parafii św. Franciszka
Ksawerego w Grodnie.  - Księże Janie, proszę powiedzieć kilka słów o sobie: o swojej drodze
do kapłaństwa i o samej służbie Chrystusowej.
   - Urodziłem się w 1975 r. w parafii Zabłoć (dekanat Raduń). Tam ukończyłem szkołę średnią.
Od wielu lat byłem ministrantem i pomagałem przy kościele, pełniąc funkcję kościelnego. W
wieku 14 lat zrozumiałem, że coś muszę uczynić w swoim życiu. Ciągnęło mnie do kościoła,
lubiłem się modlić. Kiedy widziałem, jak ksiądz proboszcz w czasie Wielkiego Postu spowiada
do późnych godzin wieczornych, a potem jeszcze sam udziela Komunii św., zadawałem sobie
pytanie: dlaczego brakuje kapłanów? Dlaczego on sam musi tyle pracować? Moja parafia była
bardzo żywa i pobożna. Dużo czasu spędzałem w kościele, interesowały mnie stare książki
religijne, przebieg różnych celebracji, wystrajanie szopki lub przygotowanie Grobu Pańskiego
na Wielkanoc. Po prostu żyłem tym wszystkim - to było moje. Z tego powodu niejednokrotnie
wyśmiewano mnie w szkole. †       W 1992 roku wstąpiłem do Wyższego Seminarium
Duchownego w Grodnie. Praktykę diakońską odbywałem w parafii Lida-Słobódka. Święcenia
kapłańskie przyjąłem w 1999 roku. W latach 1998-2000 pracowałem w parafii Trokiele:
początkowo jako diakon, wikary, a potem pełniłem obowiązki proboszcza. Od 2000 roku
zostałem skierowany do Rzymu na studia w Pontyfikalnym Instytucie Liturgicznym. W 2004
roku ukończyłem je, uzyskując stopień licencjata z liturgiki i wróciłem do naszej diecezji. We
wrześniu tegoż roku zostałem mianowany proboszczem parafii św. Franciszka Ksawerego w
Grodnie. 

    - Kiedy skończą się prace związane z pozłoceniem ołtarza? 
    - Mimo, iż ołtarz główny został uroczyście otwarty, prace restauratorskie trwają w dalszym
ciągu, a mianowicie kończymy pozłocenie ołtarza. Mam nadzieję, że z Bożą pomocą do Świąt
Bożego Narodzenia skończymy całkowicie. 

   - Jakie są plany odnośnie odnowienia kościoła? 
    - Plany są ogromne, ale jak się mówi: "Człowiek planuje, Pan Bóg kieruje". Obecnie trwają
prace renowacyjne przy kopule. Będziemy odczyszczać obrazy 4 ewangelistów, które po
pożarze zostały bardzo uszkodzone. 

    - Ilu księży pracuje w parafii?
    - Obecnie w katedrze pracuje 5 księży: 3 wikarych, jeden rezydent, który jest też kapelanem
więzienia i proboszcz. 

    - Czy w katedrze będą się odbywały koncerty muzyki organowej? 
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    - Nigdy nie organizowaliśmy koncertów w kościele, to jest błędne pojmowanie. Kościół jest
budynkiem sakralnym, przeznaczonym jedynie do Kultu Bożego. Natomiast czasami w kościele
odbywają się tzw. wieczory muzyki organowej, która mogłaby pomóc człowiekowi w rozważaniu
nad sensem życia. Takie wieczory planujemy przeprowadzać w przyszłości. 

    - Czy narzeczeni, którzy nie należą do parafii katedralnej, mogą przyjąć sakrament
małżeństwa w katedrze?
    - Oczywiście, że tak. Każda młoda para może wybrać sobie świątynię, gdzie chciałaby
zawrzeć sakramentalny związek małżeński. Dwa lub trzy miesiące przed ślubem należy zgłosić
się do kancelarii parafialnej. Tam zostanie udzielona potrzebna informacja dotycząca
wymaganych dokumentów. 

    - Jak pracuje kancelaria? 
    - Kancelaria parafialna pracuje codziennie, w godzinach 7.30-19.45, przerwa - 12.00-15.00.
Księża mają wyznaczone swoje dyżury w kancelarii. 

    - Jakie duszpasterstwa istnieją przy parafii?
    - Przy parafii istnieje Wspólnota św. Michała Archanioła, która spotyka się w każdy pierwszy i
trzeci wtorek miesiąca o 19.30. Jest także Legion Maryi. Spotkania jego członków odbywają się
w każdą środę o 19.30. Raz w miesiącu odbywają się też spotkania Kręgu Adoracji
Najświętszego Sakramentu. Natomiast w każdy piątek wspólnie spotyka się młodzież studiująca
i pracująca. Wszystkich chętnych serdecznie zapraszamy do członkowstwa w
duszpasterstwach. 

    - Jaka jest historia zegara na wieży kościoła?
    - Zegar pochodzi z początku XVI w., a więc ma swoje lata i też wymaga odpowiedniej troski.
Jego historia jest bardzo bogata. Już niejednokrotnie o niej pisano. 

    - Relikwie jakich świętych znajdują się w katedrze?
    - W naszej świątyni jest wiele relikwii: znanych i nieznanych świętych, trudno byłoby
wszystkie teraz wymienić. Pracujemy nad tym, aby spisać wszystkich świętych, których relikwie
przechowują się w naszej świątyni.
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